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PROTOKÓŁ NR 100/2021 

z posiedzenia Zarządu Powiatu Czarnkowsko -Trzcianeckiego 
z dnia 28 stycznia 2021 r. 

W dniu 28 stycznia 2021 r. o godz. 9.00 w Starostwie Powiatowym w Czarnkowie  rozpoczęło 
się C posiedzenie Zarządu Powiatu Czarnkowsko - Trzcianeckiego. 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Feliks Łaszcz – przewodniczący Zarządu, 
2. Sławomir Kryger – członek Zarządu, 
3. Waldemar Pawłowski  – członek Zarządu, 
4. Jan Pertek – członek Zarządu. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: Sekretarz Powiat, Skarbnik Powiatu, zaproszeni goście 
oraz naczelnicy Wydziałów wg. listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Starosta powitał zebranych i tym samym rozpoczął C posiedzenie Zarządu stwierdzając, iż  
w dzisiejszym posiedzeniu uczestniczy 4 członków Zarządu ( nieobecny Włodzimierz Ignasiński ).         

Następnie przedstawił proponowany porządek posiedzenia: 

Proponowany porządek obrad: 

1. Sprawy z zakresu edukacji: 

1) wnioski dyrektora Centrum Kształcenia Zawodowego w Czarnkowie o wyrażenie zgody na:  

a) zatrudnienie rzemieślnika i ekonomisty w charakterze nauczycieli przedmiotów 
zawodowych, 

b) realizację nadgodzin przez wicedyrektora jednostki, 

c) realizację godzin przez dyrektora Zespołu Szkół w Czarnkowie . 

2. Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu 
Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego spółkom wodnym, trybu postępowania w sprawie udzielenia 
dotacji i sposobu jej rozliczenia. 

3. Sprawy z zakresu finansów powiatu – podjęcie uchwał w sprawie: 

1) uchwalenia planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań 
zleconych ustawami na 2021 rok, 

2) przekazania uprawnień kierownikom jednostek organizacyjnych powiatu do zaciągania 
zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym i w latach następnych jest 
niezbędna do zapewnienia ciągłości działania jednostki i z których wynikające płatności 
wykraczają poza rok budżetowy. 

4. Wideokonferencja z przedstawicielami firmy INVENI i z udziałem dyrektora MOS w Białej w sprawie 
możliwości i kosztów renowacji parku zabytkowego w Białej. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia upoważnienia pracownikowi Zarządu Dróg Powiatowych   
w Czarnkowie. 

6. Pismo Wicemarszałka Województwa Wielkopolskiego w sprawie konsultacji projektu Planu 
Strategicznego dla Wspólnej Polityki Rolnej. 

7. Pismo Związku Powiatów Polskich dotyczące planów Ministerstwa Zdrowia w zakresie 
restrukturyzacji podmiotów leczniczych. 

8. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia. 

9. Sprawy różne. 
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Starosta zapytał, czy ktoś z obecnych chciałby złożyć wniosek w sprawie zmiany porządku 
posiedzenia? 

Zmian nie zaproponowano. 

Proponowany porządek posiedzenia został przez członków Zarządu przyjęty i stanowi 
załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

Ad.1 

Zarząd przystąpił do rozpatrzenia spraw z zakresu edukacji: 

1) wnioski dyrektora Centrum Kształcenia Zawodowego w Czarnkowie o wyrażenie zgody na:  

a) zatrudnienie rzemieślnika i ekonomisty w charakterze nauczycieli przedmiotów zawodowych, 

  Zarząd pozytywnie rozpatrzył wniosek ( zał. nr 3 ) dyrektora Centrum Kształcenia Zawodowego 
w Czarnkowie o zatrudnienie dwóch osób w charakterze  nauczycieli przedmiotów zawodowych:  

- rzemieślnika na 0,06 etatu, który będzie wspomagał organizację zajęć w zawodzie mechanik – 
operator pojazdów i maszyn rolniczych; 

- ekonomisty na 0,14 etatu, który prowadzić będzie zajęcia z działalności gospodarczej i przedmioty 
zawodowe dla zawodu sprzedawca.  

b) realizację nadgodzin przez wicedyrektora jednostki, 

 Zarząd pozytywnie rozpatrzył wniosek ( zał. nr 4 ) dyrektora Centrum Kształcenia Zawodowego 
w Czarnkowie o zgodę na przydzielenie nadgodzin wicedyrektorowi Centrum na rok szkolny 
2020/2021, na zajęcia z działalności gospodarczej w zawodzie ślusarz klasa III w wymiarze 0,5 godziny  
( 0,03 etatu ).  

c) realizację godzin przez dyrektora Zespołu Szkół w Czarnkowie , 

 Zarząd pozytywnie rozpatrzył wniosek ( zał. nr 5 ) dyrektora Centrum Kształcenia Zawodowego 
w Czarnkowie o zgodę na przydzielenie nadgodzin dyrektorowi Zespoły Szkół w Czarnkowie   
w wymiarze 10 godzin w każdym zawodzie, tj. w zawodach ślusarz i mechanik pojazdów 
samochodowych, czyli łącznie 20 godzin tj. 0,02 etatu.  

 Korzystając z obecności na dzisiejszym posiedzeniu naczelnik Wydziału Edukacji podzielił się   
z członkami Zarządu z informacją, że udało się pozyskać dodatkowe środki z Ministerstwa Sportu na 
realizację zajęć  z wychowania fizycznego w ramach Uczniowskich Klubów Sportowych. Ogółem 
otrzymano  kwotę ponad 26 tys. zł, przy udziale własnym powiatu w kwocie 2.800 zł. Dofinansowanie 
otrzyma 8 grup w: LO w Trzciance, ZS w Czarnkowie ( 2 grupy ), ZST w Trzciance, ZS w Trzciance, LO   
w Czarnkowie, ZS w Krzyżu Wlkp., MOS w Białej. 

Ad.2 

Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu 
Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego spółkom wodnym, trybu postępowania w sprawie udzielenia 
dotacji i sposobu jej rozliczenia. 

 Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa przedłożyła Zarządowi projekt 
uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu Powiatu Czarnkowsko-
Trzcianeckiego spółkom wodnym, trybu postępowania w sprawie udzielenia dotacji i sposobu jej 
rozliczenia, przygotowany pod obrady Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego. Integralną część 
uchwały stanowią 2 załączniki: wzór wniosku o udzielenie dotacji oraz wzór sprawozdania z rozliczenia 
dotacji.  

Projekt uchwały został zgłoszony w celu zaopiniowania Prezesowi Urzędu Ochrony Konkurencji   
i Konsumentów oraz Ministrowi Rolnictwa i Rozwoju Wsi. Projekt uchwały poddany zostanie również 
konsultacjom z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy   
z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie ( Dz. U. z 2020 r. poz. 
1057 ze zm.). 

Projekt ww. uchwały stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
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Ad.3 

Zarząd przystąpił do rozpatrzenia spraw z zakresu finansów powiatu – podjęcie uchwał w sprawie: 

1) uchwalenia planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań 
zleconych ustawami na 2021 rok, 

Zarząd przystąpił do podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia planu finansowego zadań   
z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych ustawami na 2021 rok. Plan jest zgodny   
z uchwałą budżetową powiatu na 2021 rok przyjętą przez Radę Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego 
w dniu 26 stycznia 2021 roku ( Uchwała XXIII/164/2021 ).   

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 4 członków Zarządu ( nieobecny Włodzimierz Ignasiński ): 

- 4 głosy za, 
- 0 głosów przeciwnych, 
- 0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr 308/2020 została podjęta i stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 
protokołu. 

2) przekazania uprawnień kierownikom jednostek organizacyjnych powiatu do zaciągania 
zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym i w latach następnych 
jest niezbędna do zapewnienia ciągłości działania jednostki i z których wynikające 
płatności wykraczają poza rok budżetowy, 

 Zarząd przystąpił do podjęcia uchwały w sprawie przekazania uprawnień kierownikom jednostek 
organizacyjnych powiatu do zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku 
budżetowym i w latach następnych jest niezbędna do zapewnienia ciągłości działania jednostki   
i z których wynikające płatności wykraczają poza rok budżetowy. Niniejsza uchwała wynika  
z postanowień uchwały budżetowej na 2021 rok oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2021-2036. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 4 członków Zarządu ( nieobecny Włodzimierz Ignasiński ): 

- 4 głosy za, 
- 0 głosów przeciwnych, 
- 0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr 309/2020 została podjęta i stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 
protokołu. 

Ad.4 

Wideokonferencja z przedstawicielami firmy INVENI i z udziałem dyrektora MOS w Białej w sprawie 
możliwości i kosztów renowacji parku zabytkowego w Białej. 

 Zarząd wziął udział w wideokonferencji z udziałem Prezesa Zarządu Firmy INVENI z Wrocławia 
Andrzejem Domańskim oraz Bartoszem Żmuda reprezentującym wrocławskie biuro projektowe 
CREOPROJECT. W wideokonferencji wziął również udział dyrektor Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii 
w Białej, który na prośbę Starosty prowadził wideokonferencję.  
 Dyrektor MOS-u poprosił gości o informacje, czy firma podjęłaby się przygotowania projektu 
renowacji parku, uwzględniając odtworzenie nasadzeni, ścieżek, walorów przyrodniczych drzewostanu 
i przywrócenie do pierwotnego stanu zbiorników wodnych, jaki byłby koszt opracowania projektu   
i jakie szacunkowo mogą być koszty rewitalizacji. Dyrektor przypomniał, że park pałacowy w Białej jest 
parkiem zabytkowym znajdującym się na terenie zespołu pałacowego z drugiej połowy XVII wieku, 
który należy obecnie do Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii. Park położony jest na falistym terenie, 
zajmuje powierzchnię 11 ha. Znajduje się w nim niewielki staw, wśród zadrzewienia przeważają drzewa 
liściaste, bardzo wysokie, park jest bardzo zakrzaczony. W parku znajdują się pomniki przyrody 
wpisane do rejestru Wojewódzkiego Konserwatora Przyrody. 
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 Dalej Prezes Zarządu Firmy INVENI dokonał krótkiej charakterystyki, czym Firma się zajmuje. 
Otóż, INVENI stanowi odpowiedź na potrzeby w zakresie pozyskiwania zewnętrznych źródeł 
finansowania. Dzięki wieloletniemu doświadczeniu w branży doradczej w obsłudze firm i instytucji 
publicznych potrafi sprostać wszelkim oczekiwaniom w kwestii pozyskiwania finansowania   
i zarządzania projektami Chcąc udoskonalić proces obsługi Klientów wprowadzono autorski Model 
Doradczy oraz System Zarządzania Projektami – w ten sposób oferując swoim Klientom najwyższą 
jakość usług i skuteczność działań. Klienci mogą liczyć na pomoc w zakresie m.in.: pozyskiwania źródeł 
finansowania (m.in. dotacji unijnych, krajowych, regionalnych oraz dotacji z fundacji i stowarzyszeń); 
rozliczania finansowania (w tym dotacji oraz pomocy publicznej); zarządzania projektami; analiz 
wykonalności (przygotowanie m.in. biznesplanów i studium wykonalności), pozyskiwania kredytów   
i pożyczek. Po krótkiej charakterystyce prowadzonej działalności Prezes Zarządu Firmy INVENI zwrócił 
uwagę członków Zarządu, że należy sobie w pierwszej kolejności odpowiedzieć sobie na pytanie, czy 
renowacja parku ma iść w kierunku renowacji historycznej, czy renowacji rekreacyjnej. Zaproponował 
budowę bardzo szerokiej koncepcji renowacji w rozłożeniu na etapy, tak aby każdy element wkładać 
do innego projektu, aby można było składać kilka wniosków o dofinansowanie poszczególnych etapów 
i to z różnych źródeł, bowiem można złożyć jeden wniosek na całość zadania z jednego źródła, co jest 
jednak bardzo kosztowne i mało kogo stać na takie rozwiązania.  
 Dalej głos zabrał Bartoszem Żmuda reprezentujące wrocławskie biuro projektowe 
CREOPROJECT, który dokonał krótkiej charakterystyki prowadzonej działalności. Biuro prowadzi swoją 
działalność od 2005 roku, w którym opracowywane są projekty budynków użyteczności publicznej, 
mieszkalnych jedno - i wielorodzinnych, a także zakładów przemysłowych. Pracownia zajmuje się 
również architekturą krajobrazu oraz modernizacją i renowacją obiektów zabytkowych. Jest autorem   
i współautorem wielu koncepcji i realizacji, m. in. pawilonów dla wrocławskiego ZOO, obiektów dla 
szkół wyższych, osiedli mieszkaniowych we Wrocławiu (rejon ul. Zwycięskiej), a także budynków 
wielorodzinnych i jednorodzinnych (we Wrocławiu, w Smolcu, Sadkowie i Pęgowie). Wracając do 
sprawy renowacji parku w Białej, w pierwszej kolejności zaproponował opracowanie koncepcji, o czym 
mowa była już wcześniej, w taki sposób, aby wy etapować zadania do dofinansowania, opracować 
masterplan, który pokaże szeroki pomysł na etapy, które będą mogły być realizowane z różnych źródeł. 
Oczywiście to wszystko należy poprzedzić uzgodnieniami z Konserwatorem Zabytków, z uwagi że jest 
to park zabytkowy. Dalej należy myśleć o doposażeniu parku i z tego wszystkiego musi powstać całość 
projektu. Krótko mówiąc konieczna jest: koncepcja plus masterplan; ocena możliwości dofinansowania 
poszczególnych zadań; uzgodnienia z Konserwatorem; dokumentacja. Co do kosztów, to ze swojej 
strony zaproponował przygotowanie wstępnej oferty, która wskaże szacunkowe koszty, ile to wszystko 
może kosztować. Należy też pamiętać, że tu potrzebne są opinie np. ornitologa, dendrologa.  
Koncepcja pokaże jakie mogą być kierunki renowacji i w jakim czasie, przy współfinansowaniu   
z różnych źródeł, udałoby się to zadanie zrealizować. Na dzień dzisiejszy jest za mało wiedzy do tego, 
żeby konkretne rozwiązania Powiatowi proponować.  
 Dyrektor Mos-u zapytał, o jakich orientacyjnie pieniądzach na renowacje parku można mówić? 
 Prezes Domański odpowiedział, że przebudowa terenu na park, to koszt 500 tys. zł (netto) za   
1 ha. Taka jest cena, aby osiągnąć pewien efekt, natomiast każda dodana „złotówka” ten efekt 
podnosi. Standardowo jest to 500 tys. zł (netto) od ha, zatem w przypadku parku w Białej to 11 ha razy 
500 tys. zł (netto), to daje kwotę 5 mln 500 tys. zł (netto).  
  Dyrektor MOS-u zapytał, ile kosztowałoby przygotowanie oferty, szacunkowego kosztorysu 
prac projektowych? 

Prezes Domański odpowiedział, że zrobią to nieodpłatnie w formie oferty na masterplan   
z wstępnymi kosztami. Ze strony Powiatu oczekiwaliby przejrzenia swoich archiwum, co zajmuje dość 
dużo czasu, czyli przygotowania kwerendy historycznej parku, co skróci czas opracowania oferty o ok.   
1 miesiąc.  

Podsumowując dzisiejsze spotkanie, po stronie MOS-u leży przygotowanie wszelkich 
możliwych materiałów historycznych dotyczących parku w Białej, po stronie oferenta przygotowanie 
oferty, wstępnej koncepcji na masterplan wraz z wstępnymi kosztami renowacji parku w Białej. Po 
przedłożeniu oferty, Zarząd do tematu powróci. 

Ad.5 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia upoważnienia pracownikowi Zarządu Dróg Powiatowych   
w Czarnkowie. 
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Zarząd, po zapoznaniu się z wnioskiem ( zał. nr 9 ) dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych   
w Czarnkowie, przystąpił do podjęcia uchwały w sprawie udzielenia upoważnienia pracownikowi 
Zarządu Dróg Powiatowych w Czarnkowie. Upoważnienie dotyczy wszystkich spraw należących do 
zarządcy dróg powiatowych, wynikających z ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych     
i przepisów wykonawczych oraz innych przepisów, w tym do wydawania decyzji administracyjnych, 
postanowień, zaświadczeń i zezwoleń kategorii I na przejazd pojazdu nienormatywnego po drogach 
powiatowych, a także do poświadczania za zgodność odpisów dokumentów przedstawionych przez 
stronę na potrzeby prowadzonych postępowań z oryginałem. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 4 członków Zarządu ( nieobecny Włodzimierz Ignasiński ): 

- 4 głosy za, 
- 0 głosów przeciwnych, 
- 0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr 310/2020 została podjęta i stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 
protokołu. 

Ad.6 

Pismo Wicemarszałka Województwa Wielkopolskiego w sprawie konsultacji projektu Planu 
Strategicznego dla Wspólnej Polityki Rolnej. 

 Zarząd zapoznał się z pismem ( zał. nr 11 ) Wicemarszałka Województwa Wielkopolskiego,  
w którym informuje, iż na stronie Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi opublikowany został projekt 
Planu Strategicznego  dla Wspólnej Polityki Rolnej – dokumentu, który będzie wyznaczał główne cele  
i kierunki rozwoju obszarów wiejskich w przyszłej perspektywie finansowej. Konsultacje dokumentu 
potrwają do 15 lutego br.  
 Samorząd Województwa Wielkopolskiego wyraża zaniepokojenie kształtem ww. dokumentu,  
a przede wszystkim z powodu wyłączenia z możliwości wsparcia inwestycji w podstawową 
infrastrukturę.  Niektóre z zapisów mogą niekorzystnie odbić się na rozwoju powiatu, który w okresie 
programowania 2014-2020 miał możliwość aplikowania o środki m.in. na operacje w zakresie budowy 
lub modernizacji dróg lokalnych czy scalania gruntów. Kolejnym niepokojącym zapisem planu jest 
pozbawienie samorządów województw możliwości przyznawania środków na operacje partnerskie  
w ramach Krajowej Sieci Obszarów Wiejskich – inicjatywy, która z roku na rok zyskiwała na 
popularności i do realizacji której lokalne samorządy przystępowały z coraz większym 
zaangażowaniem.  W związku z tym Wicemarszałek zwraca się do Powiatu o włączenie się w proces 
opiniowania Planu Strategicznego dla Wspólnej Polityki Rolnej, o podkreślenie roli i znaczenia działań 
wdrażanych przez ostatnie 14 lat przez samorządy województw w modernizacji mniejszych 
miejscowości naszego województwa.  
 Zarząd, w pełni popierając zaniepokojenie Samorządu Województwa Wielkopolskiego kształtem 
ww. dokumentu, postanowił skierować przedmiotowe pismo pod obrady Konwentu Powiatów 
Województwa Wielkopolskiego, któremu przewodniczy Lech Janicki Starosta Ostrzeszowski. 

Ad.7 

Pismo Związku Powiatów Polskich dotyczące planów Ministerstwa Zdrowia w zakresie restrukturyzacji 
podmiotów leczniczych. 

 Zarząd zapoznał się ze Stanowiskiem ( zał. nr 12 ) Związku Powiatów Polskich w sprawie planów 
Ministerstwa Zdrowia dotyczących restrukturyzacji podmiotów leczniczych, wykonujących działalność 
leczniczą w rodzaju świadczenia szpitalne, z dnia 14 stycznia 2021 r. System ochrony zdrowia 
niewątpliwie wymaga naprawy, jednak w ocenie ZPP, przygotowanie jakiejkolwiek dużej reformy 
systemowej nie może odbywać się z pominięciem przedstawicieli samorządów powiatowych oraz 
samych podmiotów leczniczych. Głównie chodzi tutaj o  „przekształcenia właścicielskie”, pod którym to 
pojęciem rozumie się odebranie szpitali powiatom. Nie jest jasne, kto miałby te szpitale przejąć: czy 
samorząd województwa, czy Skarb Państwa ( Minister Zdrowia użył słowa nacjonalizacja). Sytuacja ta 
budzi w środowisku samorządowym ogromy niepokój oraz wzburzenie. Argumentów przeciwnych tym 
pomysłom nie brakuje. ZPP podejmuje wielopłaszczyznowe działania, aby zapobiec nacjonalizacji 
szpitali powiatowych.  
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Ad.8 

Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia. 

 Zarząd przyjął protokół z poprzedniego posiedzenia, tj. z dnia 21 stycznia 2021 roku, nie 
wnosząc żadnych uwag.  

Ad.9 

Sprawy różne. 

Spraw innych, niż ujęte w porządku posiedzenia, nie rozpytywano. 

Na tym posiedzenie i protokół z posiedzenia Zarządu Powiatu w dniu 28 stycznia 2021 r. 
zakończono. Termin kolejnego posiedzenia Zarządu zaplanowano na dzień 04 lutego 2021 r. 

Protokołowała 
Małgorzata Pompała  

Podpisy członków Zarządu 

Feliks Łaszcz ……………………………… 

Sławomir Kryger ……….……………….. 

Waldemar Pawłowski …………..……… 

Jan Pertek ……………………………………. 


